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Pár slov na úvod:
Jak jsme prožívali rok 2021 

a co nás čeká v roce nadcházejícím?

Začátek roku 2021 byl samozřejmě ve znamení pandemie Covid - 19. V šuplíku máme hotový projekt na

revitalizaci Velké návsi, ale vzhledem k tomu, že dotační tituly Královéhradeckého kraje byly výrazně
seškrtány, skončili jsme těsně pod čarou. Parkoviště, které vzniklo před č.p. 86 (na velké návsi) je nyní

tedy realizovanou první etapou z celkem sedmi úseků. Shánět finanční prostředky ale budeme dále. Jiná

možnost není. Celé je to o trpělivosti, vytrvalosti, papírování... Nedařilo se nám v programu obnovy

krajském, ale v Programu rozvoje venkova Místní akční skupiny Mezi Úpou a Metují jsme byli úspěšní.        

Z letošního roku tak máme vybavený úřad novou zvukovou technikou, stanem, projektorem, pivními sety.

Pod rozhlednou je od června nové workoutové hřiště, o dotaci je požádáno. Když se bavíme o sportovní

infrastruktuře, velkým tématem bylo podání žádosti v dotačním titulu na víceúčelové hřiště. Máme ho

dlouhodobě v našem plánu rozvoje městysu, žádost zdejších fotbalistů jen urychlila vypracování projektu

a podání žádosti na Národní sportovní agenturu. Mě osobně poněkud nemile překvapil poměrně masivní

odpor na dalším jednání zastupitelstva, nicméně nakonec bylo podání žádosti odsouhlaseno        

(za souhlasného stanoviska TJ Sokol). Za sebe jsem rád. Obec jednoznačně má vytvářet podmínky pro

sport, je to jedna z našich funkcí. Hýbat se je třeba v každém věku! Máme sice asi největší množství ploch

sportovišť na obyvatele v kraji, ale jejich kvalita neodpovídá dnešním nárokům. (pokračování na následující
stránce)

ŽERNOVÁK
aneb ze života městyse
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(pokračování z předchozí stránky) To už se pomalu dostávám k záměrům na rok 2022. Bohužel nás čeká
jedna nemilá investice, která nebude moc vidět a to je Pohodelská lávka. Už letos dostala periodickou
mostní prohlídku s podmínkou. Stav nájezdových plošin je havarijní. Všechny části lávky nad břehy jsou
nahnilé od vlhkosti. Zpracovává se tedy stavební projekt, budeme podávat žádost opět        
na Královéhradecký kraj, proběhlo setkání s hejtmanem Martinem Červíčkem, nejen nad tímto tématem.
Jedná se o nadregionální záležitost, věřím, že uspějeme. 
Další věc, kterou řešíme s představiteli KHK je hlavní cesta Česká Skalice - Červený Kostelec. V dubnu        
u nás proběhlo jednání s náměstkem pro dopravu. Přímo zde, na Žernově. Skončilo to poměrně       
ve ztracenu. (Na tomto místě to mohu napsat.) Půl dne jsme s ním tady jezdili a ukazovali každou díru       
a nerovnost. Ale závazné termíny rekonstrukce hlavní cesty Česká Skalice – Červený  Kostelec dodnes
nevíme. I po čtyřech urgencích jsme stále bez odpovědi. Jediné, co vím je, že v roce 2022 by mělo být
stavební povolení na celkovou rekonstrukci. Pak snad rok soutěžení dodavatelské firmy, poté snad
realizace. Tzn. rok 2024 je první termín možné výstavby prvního úseku... S velkým otazníkem. Opět se
obracím na hejtmana. Píšu zde absolutně přesně, co jsme udělali, je možné, že zítra přijde oficiální
vyjádření a vše bude jinak. A když jsme u té hlavní cesty, spolu s obcemi Svazku obcí Úpa připravujeme
projekt cyklostezky. Aktuálně je hotova vyhledávací studie, známe majitele dotčených pozemků. Během
zimy je budeme osobně oslovovat, což nebude jednoduché. Celkem bude dotčeno 5,5 ha pozemků.
Nyní se už dostávám k dalšímu projektu na rok 2022 - kapli Panny Marie Sněžné. Ač nám nepatří, letos
jsme ji nechali vymalovat. Na příští rok připravuje Římskokatolické děkanství opravu vnějšího pláště,
oken a dveří. Přislíbili jsme, že se na financování opět budeme podílet. Je to součást centra obce        
a památkově chráněný objekt. Když jsem nahlížel do dokumentace Národního památkového ústavu,
překvapilo mě, jak pečlivě je dokumentace ke každé opravě či rekonstrukci vedena. Od roku 1989
proběhly za účasti obce už tři stavební zásahy, které tuto památky zachránily.       
Dalším nosným tématem pro rozvoj obce je územní plánování. My jsme letos po dvou letech schválili
změnu územního plánu č. 2. Na všech jižních svazích Žernova je tedy v současné době dostatek
soukromých stavebních parcel. Samotnou výstavbu rodinných domů ale obec nijak neovlivní. My jen
vytváříme podmínky k tomu, abychom byli demograficky perspektivní obcí. A to se s naším věkovým
průměrem zatím daří. Kdo by měl zájem nějak konzultovat svůj záměr ve vztahu k územnímu plánování,
před nejbližším zastupitelstvem bude krátký workshop s naším architektem. Vysvětlí všechny podmínky a
úskalí. Každopádně případné změny územního plánu musí odsouhlasit zastupitelstvo a žadatel si je
financuje. 
Ještě se zmíním o několika organizacích, v kterých městys Žernov působí. Na prvním místě chci uvést
nositele komunitně vedeného místního rozvoje Místní akční skupinu Mezi Úpou a Metují (MAS). Přes ni
financujeme spoustu našich projektů. Ale mimo jiné jdou přes „masku“ dotace i např. pro malé zemědělce,
podnikatele či zájmové spolky. V těchto případech se nejedná o nic moc administrativně složitého. Pokud
máte nějaký záměr pro spolek či na podporu vašeho podnikání, určitě se na MAS obraťte. 
Dále jsme ve Svazku obcí 1866 a Úpa. Např. prvně jmenovaný vybavil své členské obce exteriérovými
herním prvky. S „Úpou“ mimo cyklostezky připravujeme např. projekt „Senior taxi“. Znamená to, že
senioři členských obcí budou mít k dispozici dotované poukázky na jízdu do nejbližších měst např.       
k lékaři, na úřady, atd. Předpokládám, že zkušební provoz bude v nadcházející zimě. Dáme Vám vědět
obvyklými kanály, tzn. zejména přes mobilní rozhlas, kde se samozřejmě můžete se svými maily        
a mobilními telefony nadále registrovat.
Závěrem mi dovolte, abych Vás pozval na trochu netradiční adventní koncert. Kulturu, stejně jako sport,
se snažíme nepokrytě podporovat. V tomto směru jsme přesvědčení, že vynaložené prostředky se vrátí
nám všem ve formě zážitků a aktivním využití volného času. V létě jsme zorganizovali hojně navštívené
letní kino a nyní se po roční pandemické přestávce vracíme k tradici adventních koncertů. Několik let
jsme se domlouvali se zpěvačkou, herečkou a moderátorkou Lucií Peterkovou. A nyní jsme se konečně
shodli na termínu adventního koncertu s „její“ kapelou 6 NaChodníku. Nejvýstižnější charakteristika
„náchodnické“ tvorby je asi sousloví “autorský šanson“. U nás ale jistě přibude i pár skladeb ryze
vánočních. Těšíme se na viděnou 12. prosince od 16:30. Vstupenky je možné koupit v úředních hodinách
na úřadu městyse.   

Přejeme Vám klidný adventní čas.  Mgr. Libor Mojžíš, starosta
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SPOLEK : KYNOLOGICKÁ ORGANIZACE ŽERNOV- RÝZMBURK

Sportovní kynologie: Letošní rok, poznamenaný Covidem, trochu pozastavil psí školu a tím i přípravy

našich členů na zkoušky a závody ve sportovní kynologii. S jarem se ale rozjely tréninky v plném proudu       

a můžeme se pochlubit složenými zkouškami ve výkonu. 

Agility: V letošní sezóně se naši členové účastnili závodů a více než úspěch jim dělala radost samotná

možnost se závodů opět zúčastnit a užít si je se svými kamarády,

Proběhly i kvalifikační závody na MČR, na které se přihlásily paní Jaroslava Pavlová s Viky, Veronika

Gavlasová s Bertíkem a Olga Mařáčková s Týnou a Jeny. Kvalifikovaly se V. Gavlasová a O. Mařáčková       

a 11.-12. září se rozjely na Mistrovství české republiky v agility do Trutnova, aby soupeřily s více než
300 nejlepších týmů z celé ČR.

Olga Mařáčková běhala s Týnou i Jenou, ale bohužel se jim nedařilo a buď skončily s chybou nebo

diskvalifikací, ale Veronika Gavlasová s Bertíkem zaběhla v neděli dva krásné běhy, kterými se jim

podařilo v součtu získat krásné 11. místo z 65 zúčastněných a tímto jsou pro rok 2021 jedenáctým

nejlepším týmem ve své kategorii.
 

Kontaktní osoby:             

Roman Šatný                     604 547 330        psí škola

Pavla Šatná                        605 272 146        psí škola

Lenka Hanušová              724 872 876        agility

V rámci spolupráce s Dobrovolným svazkem obcí Úpa zavádíme novou službu pro seniory      
nad 70 let. Základní principy jsou následující. Každý senior s trvalým bydlištěm na Žernově si
může od 01.12.2021 v úředních hodinách vyzvednout na úřadě maximálně 20 poukázek na senior
taxi. Jedna poukázka stojí 30 Kč a garantuje jednosměrnou jízdu osobním automobilem s řidičem
do České Skalice, Červeného Kostelce nebo Náchoda v roce 2022. Spolujízda je možná, rozdíl
ceny doplácí městys Žernov. Jízdenka je samozřejmě nepřenosná. Rok 2022 bude testovacím
obdobím, uvidíme, zda se nová služba osvědčí.

Mgr. Libor Mojžíš, starosta

Senior taxi:
V novém roce bude na Žernově
fungovat senior taxi.

 

Více na : https://www.zkozernov.cz
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SPOLEK : DOG RACE, Z.S.

EXTREME DOG RACE Žernov 20.-21. srpna 2021

Srpen byl pro EDR tým měsíc plný očekávání. Poprvé se s Letním závodem konal (i jako

první dog OCR) Noční závod v ČR. V členitém terénu Babiččina údolí jsme vytyčili nejenom

trasy na sobotní závod (LONG 10 km, BASE cca 6 km, 2 km trať pro děti a kategorii FUN),

ale i cca 4,5km trať na noc.  Protože vidíme, že jsou závodníci stále lepší a lepší, vytváříme

nové překážky, aby závod byl pořád výzva se zlepšovat. Nezvládnutá překážka má

závodníky motivovat "jít do toho znovu". Nová ručkovací překážka s pověšenou

pneumatikou KING KONG, byla opravdu výzva a dělala čest OCR závodu.  Premiérový

Noční i Letní závod se podle ohlasů závodníků i diváků povedl. Moc děkujeme hlavnímu

sponzorovi GRAND a všem ostatním sponzorům, bez kterých by závody nebylo možné

dělat. Dobrovolníkům pak za suprově odvedenou práci nejenom u překážek, ale i při

přípravě zázemí. V neposlední řadě děkujeme městysu Žernov a jeho spoluobčanům, ZKO

Žernov Rýzmburk, dobrovolným hasičům Žernov a také i závodníkům za férové závodění. 

 Budeme se na vás těšit 11. prosince 2021 na ZIMNÍM EDRu, který bude jako noční závod

v tomto sportu premiérou.
 

Více na : www.dograce.cz
 

Kontaktní osoby:

Pavla Šatná        605 272 146

Roman Šatný     604 547 330
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Z činnosti SDH Žernov:
Informace o činnosti SDH a JPO Žernov

V letošním roce jsme se po loňském, na činnost hubeném roce, mohli vrátit ke spolkové činnosti

sboru a výcviku jednotky požární ochrany obce. V březnu nám sice nebylo umožněno uspořádat

Zástěrkový ples, další akce se už ale povedly. Jarní úklid „pangejtů“ podél hlavní silnice jsme

rozšířili o úklid příkopů podél cesty Šraňkami, přes Bílý kopec až za Bílý most a o úklid kolem

ohniště na Pohodlí. Brigády se zúčastnilo 6 dětí a 15 dospělých Žernováků. V červnu jsme

uspořádali 5. ročník Žernovského bejka a krajské kolo v TFA disciplínách, v srpnu pomohli při

závodu Extreme Dog Race a v září uspořádali Žernovské hry mladých hasičů. Zde se náš kolektiv

mladých hasičů vytáhl a urval pro domácí družstvo vítězství a krásný putovní pohár pro

přeborníky okresu! Hygienická situace navíc umožnila, aby se děti na podzim mohly začít opět

pravidelně scházet, což se nám teď bohužel zase komplikuje. Ve dvou kategoriích - starší       

a mladší žáci, se pravidelně schází 15 dětí.

Jednotka požární ochrany si doplnila pravidelná školení a odbornosti, aby byla připravena       

v případě vyhlášení poplachu. 22. dubna ve 20:19 hodin byla naše jednotka vyslána k zásahu       

v č.p. 101. Důvodem zásahu bylo zahoření sazí v komíně. Po provedení průzkumu objektu bylo

okolí komína přezkoumáno i termokamerou profesionálních hasičů z Jaroměře a zdroj zahoření

odstraněn. K dokončení zásahu bylo nutné přivolat výsuvnou plošinu. Tentokrát vše dobře

dopadlo, ale dovolím si na tomto místě apelovat na nepodceňování povinnosti pravidelných

kontrol spalinových cest ve vašich domech. Topíte-li dřevem nebo uhlím v běžném kotli nebo

krbu, je vaší povinností nechat si překontrolovat komín 1x ročně odborně způsobilou osobou,

například kominíkem.

Z plánovaných akcí chceme během zimy uskutečnit železnou sobotu, 15. ledna 2022 Výroční

valnou hromada SDH Žernov a pokud situace dovolí, 5. března 2022 Zástěrkový ples, na který

vás už teď srdečně zvu.

Na závěr mi dovolte popřát Vám klidný advent a pevné zdraví. 

Jan Domáň, starosta SDH
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Mladí hasiči SDH Žernov:

Zpráva o činnosti v soutěžním roce 2020/2021

V letošním roce naši činnost poznamenal covid - 19 úplným ukončením činnosti, a to až do

poloviny června. Rozvolnění v červnu nám umožnilo s dětmi uskutečnit alespoň malé

každoroční opékání k ukončení školního roku. Činnost jsme obnovili v srpnu přípravou        

na jedinou pohárovou soutěž, která byla v rámci soutěžního roku 2020/2021 uskutečněna.

Přípravu na tuto soutěž jsme vzali celkem svědomitě a ještě týden před soutěží jsme        

s dětmi udělali malé soustředění a pilně trénovali. Soutěž byla pořádána u nás na Žernově        

u sokolovny 11. září 2021 v disciplínách: požární útok, štafeta požárních dvojic a štafeta

4x60m. Zúčastnilo se celkem 9 družstev mladých hasičů. V kategorii starších soutěžila        

3 družstva a v kategorii mladších, kde startovaly i naše děti, 6 družstev. Soutěž zároveň
proběhla jako nepostupové okresní kolo.

Snaha v přípravě se vyplatila a musím říct, že děti byly super. Po ukončení jednotlivých

disciplín jsme byli jako vedoucí moc spokojeni, protože téměř všechny disciplíny si děti

zaběhly v osobních rekordech. A po uzavření výsledkové listiny přišla obrovská radost.

Naše děti obsadily ve své kategorii 1. místo a zároveň získaly krásný putovní pohár pro

vítěze okresního kola Plamen za soutěžní ročník 2021.

Doufáme, že v soutěžním roce 2021/2022 bude naše činnost bez omezení, která nás potkala         

v roce letošním.

Za kolektiv mladých hasičů Katka Šubrtová, vedoucí MH
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Obecní knihovna v Žernově:
Zveme Vás do knihovny 
- každé pondělí od 17 do 19 hodin!
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Výpůjční doba: každé pondělí 17-19 hodin

Více informací (včetně nabízených knížek)
najdete na našem webu:
www.knihovnazernov.webk.cz

Sledujte i naši facebookovou stránku.

Kontakt:
e-mail: knihovna.zernov@seznam.cz
telefon: 608 215 979 (Jakub Kosinka)

David Jan Žák – Zmizení Edwina Lindy

Tajemství Šumavy v ohrožení. 

První díl dobrodružné série Tromby.

Poslední rok byl pro Edwina jako zlý

sen. Potom, co za podivných okolností

zmizel ve skalách jeho otec a málem

přišel o maminku, začínají i na Edwina

dorážet temné síly. Brzo si uvědomí, že

se jim musí postavit čelem a bojovat,

stejně jako hrdinové jeho milovaných

fantasy knížek. Spolu s kamarády se

rozhodne ochránit tajemství, které mu

zanechal otec: mapu Šumavy a

záhadný zápisník, který by v rukou

mocných proměnil šumavské hvozdy         

v kamennou poušť.

Již od září je pro dětské i dospělé čtenáře       

a čtenářky knihovna otevřena každé pondělí od

17 do 19 hodin. Tato změna otevírací doby (oproti

dřívějím pátkům) se projevila poměrně pozitivně
- každé pondělí navštíví knihovnu cca 3-8 dětí.

Náplň těchto setkání však není pouze literární       

- společně s dětmi hrajeme stolní hry, tvoříme

výrobky dle ročních období či zhlížíme film na

dataprojektoru. Velmi vydařenou akcí pak byla

exkurze do Záchranné stanice pro handicapovaná

zvířata v Jaroměři, která se proběhla 29. května

2021 za aktivní účasti cca 20 dětí, jež měly

možnost se seznámit s provozem stanice, leccos si

na "na vlastní kůži" vyzkoušet a především se

dozvědět spoutu nových věcí ze života zvířat. 

V současné době zkoušíme s dětmi za jejich hojné

účasti na tradiční vystoupení u každoročního

rozsvěcení vánočního stromku, které se letos

bude konat 27. listopadu 2021 v 18 hodin.

Začátkem prosince se pak pondělky v knihovně
ponesou ve znamení tematického vánočního

tvoření. 

Knižní tip k zapůjčení:
Od začátku září je součástí

dětského hřiště nová knihobudka

- neváhejte ji tedy "navštívit",

případně do ní nějakou

nadbytečnou knížkou přispět. 
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Z odpadového hospodářství:
Co nás čeká do budoucna v odpadovém hospodářství...

Od 1.1.2022 budeme muset svážet komunální odpad i vybírat poplatky podle vyhlášky nové
- svoz bude pro všechny stejný a bude probíhat jednou za čtrnáct dní. 
Poplatky se budou vybírat na občana s trvalým pobytem.
V případě nemovitosti, ve které nebude hlášen žádný trvale bydlící občan, bude vybírán 
 poplatek od majitele nemovitosti. 
Poplatek byl schválen zastupitelstvem a pro rok 2022 bude 560,- Kč/rok na trvale bydlícího
občana nebo majitele nemovitosti. (V praxi to znamená, že i chalupáři budou muset zaplatit
poplatek 560,- Kč/rok a dostanou známku.) 
Poplatek bude splatný do 31.3.2022.
Svoz komunálního odpadu od 1.1.2022 bude probíhat jednou za čtrnáct dní.

Od 1.1.2022 nastane změna i ve sběru tříděného odpadu a to konkrétně plastů, kde nám už
nestačí kapacita sběrných míst, což se vyřeší tím, že každá nemovitost, kde je hlášen
alespoň jeden trvale bydlící, si na výzvu vyzvedne u obecního úřadu popelnici na plast,
kromě trvale bydlících na velké návsi a bytovky.

Od 1.1.2022 bude svážen plast od domů z popelnic a to jednou za čtrnáct dní v týdnu, kdy
nebude svážen komunální odpad.

Komunální odpad

Na konci loňského roku se změnil zákon o odpadech. Pro naši obec zásadně. Ke změně, kterou
byste zaznamenali, prozatím nedošlo - a to proto, že zákon sice nabyl účinnost od 1.1.2021, ale
byla zde možnost využít přechodné ustanovení, tudíž jsme v roce 2021 stále sváželi komunální
odpad a vybírali poplatky ještě podle staré vyhlášky.

Tříděný odpad

BIO odpad

U svozu bioodpadu se nic nemění, jen u hřbitova máme přemístěné kontejnery k rampě, která
usnadňuje plnění kontejnerů. Moc děkujeme všem, kteří rostlinný odpad kompostují na svém
pozemku či zahrádce, šetří tím rozpočet a tím i peníze nás všech. Rovněž děkujeme všem, kteří
ukládají větve do kontejneru již nastříhané/nadrcené, čímž šetří prostor a roste tím jeho reálná
využitelnost. Pokud totiž do kontejneru na větve vložíte např. celou korunu stromu, je
kontejner zakrátko plný a je nutno jej nechat vyvézt. Naproti tomu rozřežete-li korunu stromu
na části, tato zabere mnohem méně místa a vejde se tam nadto ještě mnoho větví a svoz bude
výrazně efektivnější. Vezměte prosím v potaz, že každý svoz bioodpadu platíme my všichni
občané, není to zdarma.

Olga Mařáčková, místostarostka
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